



BAD ZURZACH
WFAS | 4STC | ICAA 2026



WFAS 2026 INTERNATIONAL SYMPOSIUM ON ACUPUNCTURE-MOXIBUSTION

世界针灸学会联合会2026国际针灸学术研讨会

WFAS 2026 International Symposium on Acupuncture-Moxibustion

"第二分会场：针灸临床研究与交叉发展

Clinical Research and Interdisciplinary Development of Acupuncture"

"主持人：

Host "

STU University Building · Room 2

主会场

TIME 时间	PRESENTER 主讲人	TOPIC 主题
► THU 13 AUG · 星期四		
14:00-14:15	Wu Hanqing 吴汉卿	中医筋骨针法督脉经筋治疗脑病的临床应用 Clinical Application of Traditional Chinese Medicine Bone and Muscle Acupuncture Therapy targeting the Governor Vessel Meridian for Brain Disorders
14:15-14:30	Yang jinsheng 杨金生	国医大师程莘农院士针灸辨治中风病的临床经验 Clinical Experience of Academician Cheng Xinnong, Grand Master of Traditional Chinese Medicine, in the Acupuncture-Based Diagnosis and Treatment of Stroke
14:30-14:45	Ni Guangxia 倪光夏	针刺提高脑梗死溶栓安全性的研究 Study on Improving the Safety of Thrombolysis in Ischemic Stroke with Acupuncture Therapy
14:45-15:00	TRAN Van-Thanh 陈文清	评价电针联合注射治疗胃食管反流病的效果 Evaluating the Effectiveness of Electroacupuncture Combined With Injection Therapy in the Treatment of Gastroesophageal Reflux Disease
15:00-15:15	Thomas Meyer 托马斯·梅尔	基于皮下结缔组织触诊的阿什点针灸新方法 A New Approach to Ashi Point Acupuncture Based on Subcutaneous Connective Tissue Palpation
15:15-15:30	Yang Guang 杨光	腹针火针结合治疗颈椎病 Fire-Needle and Abdominal Acupuncture for Treating Cervical Spondylosis
15:30-15:45	He Xiaojing 贺小靖	火针临床应用 Clinical Application of Fire Needle
15:45-16:00	Chen Decheng 陈德成	动筋针疗法治疗鹅足肌腱相关膝关节疼痛的双案例研究 A Two-Case Study on Dongjin Acupuncture Therapy for Knee Pain Related to the Pes Anserinus Tendon
16:00-16:10 Coffee Break		
16:00-16:10	Dong Guo 郭栋	中医药特色疗法评价推广模式探索 Exploring Models for Evaluating and Promoting TCM Characteristic Therapies
16:10-16:20	VU Nam 武南	手法电针药治坐骨神经 Effects of Spinal Manual Therapy Combined With Duhuo Jisheng Pills and Electroacupuncture in the Treatment of Sciatica
16:20-16:30	Pham Quốc Bình 范国平	电针贴膏治退变性腰痛疗效 Effects of Electroacupuncture Combined With Hoat Lac Chi Thong Herbal Plaster on Low Back Pain Due to Spinal Degeneration
16:40-16:50	Li Wang 李汪	任脉经穴双侧神经支配的科学基础研究 Scientific Basis of Bilateral Innervation of Ren Meridian Acupoints
16:50-17:00	Hui Jianrong 惠建荣	调阳健脑美容抗衰老技术分享及应用 The application and sharing of acupuncture technique for regulating yang, strengthening brain, beautifying and anti-aging
17:00-17:10	Jin Yun 靳云	脐针联合体针纯灸治疗老年性脊柱弯曲31例临床研究 Clinical Observation on 31 Cases of Senile Spinal Curvature Treated by Pure Acupuncture with Umbilical Acupuncture plus Body Acupuncture
17:10-17:20	Daniel Deng 邓汉文	内经“精气神”邓氏头皮针的介绍及临床应用 Introduction and Clinical Application of the Nei Jing "Jing Qi Shen" Deng Style Scalp Acupuncture
17:20-17:30	Wu Junshang 吴军尚	中医筋骨针法任脉经筋治疗临床疑难病 Traditional Chinese Medicine's Bone and Muscle Acupuncture Technique for Treating Clinically Complex Diseases Involving the Ren Meridian and Its Tendons
17:30-17:40	Wang Xuan quan 王宣权	吴氏中医六经针法经方应用治疗颈椎病 Wu's Traditional Chinese Medicine Six Meridian Acupuncture Techniques and Prescription Applications for Treating Cervical Bi Syndrome
17:40-17:50	Miranda M.Y.FUNG 风美茵	古琴音疗的临床研究与心身三维助眠法的开发 Clinical Research on Guqin Sound Therapy and the Development of a Three-Dimensional Mind-Body Sleep Aid Method
17:50-18:00	Wang Junqiang 王俊强	王氏肛管狭窄环的病理学发现与微型锋针刀微创治疗 Wang's Anal Stenosis Ring: Pathological Discovery and Minimally Invasive Treatment with Micro Feng's Needle-Knife

2026 年世界针联国际针灸学术研讨会（瑞士）

分会场二：针灸临床研究与交叉发展

Clinical Research and Interdisciplinary Development of Acupuncture

1. 吴汉卿



专家简介：吴汉卿，教授，北京中医药大学岐黄临床导师，伤寒六经针法经方创立者，北京世针联中医微创针法研究院院长，兼任世针联中医筋骨针法传承委员会主委、中华中医药学会国际针法与经典名方论坛专家委员会主委，新加坡、瑞典针灸学会永远名誉会长等。主编大学教材 9 部、专著三十余部，发表论文三十余篇，获国家科技成果奖 6 项。中医筋骨针法被国家局确立为“一带一路”中医药国际合作项目，从医近五十年，赴七十余国讲座义诊，擅长治疗：筋骨伤病、外感病证，风寒痹证、临床疑难病等。

Profile of the Expert: Wu Hanqing, Professor, Clinical Mentor at Beijing University of Chinese Medicine's Qihuang School, Director of the Beijing World Acupuncture Association's Institute of Minimally Invasive Acupuncture Techniques in

Traditional Chinese Medicine, founder of the Six Meridian Acupuncture Methods for Cold Damage Diseases, concurrently serving as Chairman of the World Acupuncture Association's Committee for the Inheritance of Tendon and Bone Acupuncture Techniques and Chairman of the Expert Committee of the International Forum on Acupuncture Techniques and Classic Formulas of the China Association of Chinese Medicine, as well as Permanent Honorary President of the Acupuncture Societies of Singapore and Sweden. He has edited nine university textbooks and over thirty monographs, published more than thirty academic papers, and received six National Science and Technology Achievement Awards. The Tendon and Bone Acupuncture Technique has been designated by the National Administration as a key project under the "Belt and Road" international cooperation initiative in traditional Chinese medicine. With nearly five decades of medical practice, he has conducted lectures and free clinics in over seventy countries, specializing in treating tendon and bone disorders, exogenous diseases, wind-cold arthralgia syndromes, and clinically challenging conditions.

讲座题目：中医筋骨针法督脉经筋治疗脑病的临床应用。

Topic: Clinical application of traditional Chinese medicine bone-and-needle acupuncture techniques targeting the Governor Vessel meridians for treating neurological disorders.

2. 杨金生



专家简介：杨金生，医学博士，中国中医科学院主任医师，二级教授，世界针灸学会联合会秘书长，国医大师程莘农院士传承博士后，国家中医药管理局中基学科带头人，国家级非遗“程氏针灸”学术继承人。先后承担课题 20 余项，发表论文 120 余篇，出版著作 50 余部，获科技成果奖 20 余项，为全国优秀科技工作者。主要从事中医基础理论、名家学术传承、针灸技术标准和对外交流工作。临床擅长治疗高血压、中风病、失眠、便秘、肿瘤术后和骨关节疼痛性疾病。

Profile of the Expert: Yang Jinsheng, M.D., Chief physician of China Academy of Chinese Medical Sciences, second-level professor, Master of Chinese medicine, Secretary-General of the World Association of Acupuncture and Moxibustion, state Administration of Traditional Chinese Medicine, academic heir of national intangible cultural heritage "Cheng's Acupuncture", He has undertaken more than 20 projects, published more than 120 papers and 50 works, won more than 20 scientific and technological achievements awards, and is a national outstanding scientific and technological worker. Mainly engaged in the basic theories of traditional Chinese medicine, the academic inheritance of famous scholars, acupuncture and

moxibustion technical standards and foreign exchanges. Clinical expertise in the treatment of hypertension, stroke, insomnia, constipation, postoperative tumor and painful diseases of bone and joint.

讲座题目：国医大师程莘农院士针灸辨治中风病的临床经验

Topic: Clinical Experience of Academician Cheng Xinnong, Grand Master of Traditional Chinese Medicine, in the Acupuncture-Based Diagnosis and Treatment of Stroke

3. 倪光夏



专家简介：倪光夏，中国；南京中医药大学二级教授、主任中医师，博士生导师、博士后合作导师；江苏省中医药领军人才（首批），江苏省名中医，石学敏院士培养的第一位博士后；南京中医药大学针灸推拿学院·养生康复学院原院长。

主要学术任职有：中国针灸学会常务理事，中国针灸学会针灸临床分会主任委员，中国针灸学会第三届脑病科学专业委员会主任委员，中国民族医药学会艾灸分会副会长，江

苏省针灸学会副会长兼学术工作委员会主任委员；国家一流专业——针灸推拿学专业负责人。

长期从事针灸治疗脑病的临床与实验研究。主持国家级科研项目 5 项,省、厅级科研项目近二十项,获部省级科技进步一等奖一项,中华中医药科技进步一等奖一项,国家发明专利一项,发表学术论文一百余篇(其中 SCI 论文 20 余篇),主编、副主编国家及行业规划教材《针灸学》等 10 余部,培养博士、硕士研究生 100 余名。

Profile of the Expert: Ni Guangxia, from China, is a Second-Class Professor, Chief Physician of Traditional Chinese Medicine, Doctoral Supervisor and Postdoctoral Co-supervisor at Nanjing University of Chinese Medicine. As one of the First Batch of Leading Talents in Traditional Chinese Medicine of Jiangsu Province, a Distinguished TCM Physician of Jiangsu Province, and the first postdoctoral fellow cultivated by Academician Shi Xuemin, he previously held the position of Dean of the School of Acupuncture-Moxibustion and Tuina & School of Health Preservation and Rehabilitation at Nanjing University of Chinese Medicine. His major academic appointments include Standing Director of China Association of Acupuncture-Moxibustion, Chairman of the Clinical Acupuncture Branch and the 3rd Encephalopathy Professional Committee under China Association of Acupuncture-Moxibustion, Vice President of the Moxibustion Branch of China National Medical Association of Ethnic Minority Medicine, Vice President and Director of the Academic Committee of Jiangsu Acupuncture-Moxibustion Association, as

well as Program Director of Acupuncture-Moxibustion and Tuina, a national first-class undergraduate major. He has long been engaged in clinical and experimental research on acupuncture treatment for encephalopathy, presiding over five national-level research projects and nearly twenty provincial and departmental research projects. He has been awarded one First Prize of Ministerial and Provincial Science and Technology Progress Award, one First Prize of China Association of Chinese Medicine Science and Technology Award and one National Invention Patent. He has published more than 100 academic papers including over 20 SCI-indexed articles, acted as chief editor and associate editor for more than ten national and industrial planned textbooks represented by Acupuncture and Moxibustion, and supervised over 100 doctoral and master postgraduates.

发言题目：针刺提高脑梗死溶栓安全性的研究

Topic: Study on Improving the Safety of Thrombolysis in Ischemic Stroke with Acupuncture Therapy

4. 陈文清



专家简介：陈文清教授、医学博士，现任越南中央针灸医院院长，世界针灸学会联合会副主席，同时担任越南针灸协会副主席、越南传统医学会副主席。其主要研究和临床专业领域包括针灸治疗、神经系统疾病、脑卒中后康复、传统医学非药物疗法，以及针灸与现代康复医学的融合应用。

Profile of the Expert: Prof. Dr. Tran Van Thanh is Director of the Central Acupuncture Hospital, Vietnam, and Vice President of the World Federation of Acupuncture-Moxibustion Societies. He is also Vice President of the Vietnam Acupuncture Association and the Vietnam Traditional Medicine Association. His main fields of expertise include acupuncture, neurology, rehabilitation after stroke, non-pharmacological therapies in traditional medicine, and the integration of acupuncture with modern rehabilitation medicine.

发言题目：评价电针联合注射治疗胃食管反流病的效果

Topic: Evaluating the Effectiveness of Electroacupuncture Combined With Injection Therapy in the Treatment of Gastroesophageal Reflux Disease

5. 托马斯·梅尔

专家简介：托马斯·迈尔，硕士，是德国卡尔斯鲁厄市的一名运动科学家及国家认证物理治疗师，自 1996 年起在此经营私人诊所。他拥有运动科学、哲学与历史学硕士学位。其研究聚焦于将针灸技术融入物理治疗领域，尤其致力于通过脊柱旁结缔组织的触诊与功能评估来验证针灸疗效。他专精于阿是穴针灸疗法，并将皮下结缔组织作为肌肉骨骼疾病的诊断与治疗靶点，旨在将传统针灸原理与当代功能性及组织导向的临床模型相融合。

Profile of the Expert: Thomas Meyer, M.A., is a sports scientist and state-certified physical therapist based in Karlsruhe, Germany, where he has directed a private practice since 1996. He holds a Master of Arts in Sports Science, Philosophy, and History. His work focuses on the integration of acupuncture into physical therapy, with particular research interest in the assessment of acupuncture effects through palpatory and functional evaluation of paraspinal connective tissue. He specializes in Ashi Point Acupuncture and subcutaneous connective tissue as diagnostic and therapeutic targets in musculoskeletal disorders, aiming to relate traditional acupuncture principles to contemporary functional and tissue-oriented clinical models.

发言题目：基于皮下结缔组织触诊的阿什点针灸新方法

Topic: A New Approach to Ashi Point Acupuncture Based on Subcutaneous Connective Tissue Palpation - Workshop

6. 杨光



专家简介：杨光，中国，北京市宣武中医医院，主任医师，中国针灸学会火针专业委员会副主任委员、腹针专业委员会秘书长，北京市优秀名中医。善用火针、腹针及其他中医方法治疗顽固性头痛、失眠、面瘫、耳鸣、中风等内科杂病，颈椎病、腰椎病、膝痛、痛风等骨关节病，痛经、闭经、子宫肌瘤、乳腺增生、更年期等妇科病，湿疹、荨麻疹、带状疱疹、丹毒等皮肤病，遗尿、咳嗽、体弱等儿科病。

Profile of the Expert: Yang Guang, from Beijing Xuanwu Hospital of Traditional Chinese Medicine, China, is a chief physician. He serves as the vice chairman of the Fire Needle Professional Committee of the China Acupuncture and Moxibustion Society and the secretary-general of the Abdominal Acupuncture Professional Committee of the China Acupuncture and Moxibustion Society. He is also recognized as an outstanding traditional Chinese medicine doctor in Beijing. He is skilled in using a combination of therapies including fire needle, abdominal acupuncture and other traditional Chinese medicine to treat various internal disorders such as intractable headaches, insomnia, facial paralysis, tinnitus, and stroke, as well as orthopedic conditions like cervical spondylosis, lumbar spondylosis, knee pain, and gout. He also treats gynecological disorders such as dysmenorrhea, amenorrhea, uterine fibroids, breast hyperplasia, and menopause, as well as skin diseases like eczema, urticaria, shingles, and erysipelas. Additionally, he is experienced in treating pediatric conditions including enuresis,

cough, and general weakness.

发言题目：腹针火针结合治疗颈椎病

Topic: Fire-Needle and Abdominal Acupuncture for Treating Cervical Spondylosis

7. 贺小靖



专家简介：贺小靖，主任医师，贺氏针灸代表性传承人，贺普仁门人传承工作站负责人，中国针灸学会火针专业委员会副主任委员，北京针灸三通法研究会会长，北京贺氏三通中医专科门诊部主任。

国家标准《针灸技术操作规范-火针部分》主要操作人，团体标准《火针》主要起草人，国家标准《针灸技术操作规范 第12部分：火针》（外文版）主要负责人。北京中医药管理局健康养老示范工程贺氏火针临床项目负责人。

Profile of the Expert: Chief Physician, representative inheritor of He's Acupuncture-Moxibustion, head of the He Puren Heritage Transmission Workstation, deputy director of the Fire Needle Professional Committee of the China Association for Acupuncture and Moxibustion(CAAM), president of the Beijing Acupuncture Three-Tongue Method Research Association, and director of the Beijing He's Santong Traditional Chinese Medicine Outpatient Clinic.

She is the primary operator of the national standard Standardized Manipulations of Acupuncture and Moxibustion — Part of Fire Needle, the main drafter of the group standard Fire Needle, and the principal lead for the foreign-language edition of the national standard Standardized Manipulations of Acupuncture and Moxibustion — Part 12: Fire Needle. She also

serves as the clinical project lead for the He's Fire Needle program under the Healthy Aging Demonstration Project of the Beijing Administration of Traditional Chinese Medicine.

发言题目：《火针临床应用》

Topic: Clinical Application of Fire Needle

8. 陈德成



专家简介：陈德成，医学博士（针灸学专业），动筋针疗法创始人，动筋针发明人。原中国中医科学院针灸研究所副主任医师，澄江学派第三代传承人。美国执照针灸医师，现任美国纽约自然针灸健康中心德医堂院长、世界针灸联合会执委和美国中医针灸传承基地主任、美国中医针灸传承学会会长。荣获 2 项动筋针发明专利，2023 年荣列北京市海外华侨华人中医药“百人百项”传承代表。

陈德成长春中医药大学获得学士、硕士学位（导师刘冠

军教授), 南京中医药大学获得博士学位(导师邱茂良教授), 从事中医针灸临床、教学和科研 40 年。发表了 20 部中医针灸专著, 包括《中国针灸独穴疗法》《动筋针疗法》和《动筋针医学》等。他还发表了 100 多篇卓有见地的中医针灸论文。目前, 他致力于全球推广和培训动筋针疗法。已在美国、加拿大、中国、欧洲和澳洲等许多国家展开, 目前全球有动筋针学员 2 万多名, 动筋针以疗效立竿见影, 学员“一会就会, 一用就灵”著称, 形成针灸适宜技术的品牌课程, 受到各国同仁的欢迎。

Profile of the Expert: Dr. Decheng Chen, Ph.D. (Acupuncture), is the founder of Motion Acupuncture Therapy and the inventor of the Motion Acupuncture Needle. He formerly served as a physician and researcher at the Institute of Acupuncture, China Academy of Chinese Medical Sciences in Beijing, China. He is currently the President of the American TCM Acupuncture Inheritance Association (ATCMAIA), President of the Motion Acupuncture Group (MAG), Director of the WFAS New York TCM & Acupuncture Inheritance Base, and a member of the Executive Committee of the World Federation of Acupuncture-Moxibustion Societies (WFAS). Dr. Chen holds two patents for the Motion Acupuncture Needle. In 2023, he was honored as one of the “Top Ten Outstanding Chinese Figures Overseas in Beijing.”

Dr. Chen graduated from Changchun University of Chinese Medicine and earned his Ph.D. in Acupuncture from Nanjing University of Chinese Medicine, where he studied under the renowned acupuncture professor Qiu Maoliang. He has been engaged in clinical practice, education, and research in Traditional Chinese Medicine and acupuncture for more than 40 years. Dr. Chen has authored over 20 professional books, published more than 100 academic papers in Chinese and international journals, and has delivered lectures and training programs in numerous countries worldwide.

Currently, Dr. Chen is dedicated to the global promotion and advancement of Motion Acupuncture Therapy. He has

conducted educational programs and workshops throughout the United States, Canada, Europe, and Australia. To date, more than 20,000 practitioners and students worldwide have participated in Motion Acupuncture training programs. His courses are highly regarded for their practical approach and remarkable clinical effectiveness. Among his students, a popular saying has emerged:

“Learn Motion Acupuncture in one session, apply it effectively for a lifetime.”

Dr. Chen's innovative work continues to contribute significantly to the international development of acupuncture and the modernization of Traditional Chinese Medicine.

发言题目：动筋针治疗疼痛的操作技巧

Topic: Operational Techniques of Motion Acupuncture for Pain

9. 郭栋



专家简介：郭栋，医学博士，教授，博士生导师。现任山东中医药大学学科建设处处长、国家中医药管理局中医药特色疗法评价推广中心主任。国家“十四五”高水平重点建设学科中医全科医学学科带头人，全国第四批优秀中医人才，山东省名中医。兼任中华中医药学会全科医学分会副主委。主持省级重点研发计划，主编教材 4 部，获省级教学成果一等奖 3 项，致力中医全科医学教育与慢病社区健康管理

研究。

Profile of the Expert: Prof. Dr. Guo Dong, MD, Doctoral Supervisor, serves as Director of the Discipline Construction Office at Shandong University of TCM and Director of the TCM Characteristic Therapy Evaluation and Promotion Center under the National Administration of TCM. He is the academic leader of TCM General Practice—a national key discipline during the 14th Five-Year Plan. He is a recipient of the "National Outstanding TCM Talent" honor and is recognized as a renowned TCM physician in Shandong Province. He serves as Vice Chairman of the General Practice Branch of the China Association of TCM. He leads provincial key R&D projects, has edited 4 textbooks, and won 3 first-class provincial teaching achievement awards. His research focuses on TCM general practice education and community-based chronic disease management.

讲座题目：中医药特色疗法评价推广模式探索

Topic: Exploring Models for Evaluating and Promoting TCM Characteristic Therapies

10. 武南



专家简介：武南教授为人民医生，现任越南中央传统医学医院院长、越南传统医学协会副主席。从事传统医学临床、教学与科研工作逾三十年，同时担任《越南传统医学杂志》主编，并在河内医科大学及越南国家大学任教。研究领域涵盖传统草药疗效与安全性评价、传统与现代医学结合治疗及

制剂标准化。作为资深医院管理者和教育家，他为越南传统医学的发展与国际交流作出了重要贡献。

Profile of the Expert: Prof. Dr. Vu Nam, People's Doctor, is Director of the Central Hospital of Traditional Medicine and Vice President of the Vietnam Traditional Medicine Association. With over 30 years of experience, he serves as Editor-in-Chief of the Vietnam Journal of Traditional Medicine and holds academic positions at Hanoi Medical University and Vietnam National University. His research focuses on the efficacy and safety of traditional herbal medicines, the integration of traditional and modern therapies, and the standardization of pharmaceutical preparations. A respected educator and hospital administrator, he has played a pivotal role in advancing traditional medicine practice, research, and education both in Vietnam and internationally.

发言题目：手法电针药治坐骨神经

Topic: Effects of Spinal Manual Therapy Combined With Duhuo Jisheng Pills and Electroacupuncture in the Treatment of Sciatica

11. 范国平



专家简介：范国平教授现任越南传统医药大学校务委员会主席及党委书记。作为资深医学教育家和行政管理专家，他长期致力于推动传统医学教育与医疗管理的发展。他在课程改革、校院合作及医师培训标准制定方面发挥了重要作用。新冠疫情期间，他组织师生团队支援多地抗疫工作。作为备受尊敬的学术领袖，他持续引领学校战略发展，推动传统医学领域的科研与人才培养。

Prof. Dr. Pham Quoc Binh is Chairman of the University Council and Secretary of the Party Committee at Vietnam University of Traditional Medicine. A distinguished medical educator and administrator, he has dedicated his career to advancing traditional medicine education and healthcare management. He has played a key role in reforming competency-based curricula, strengthening university-hospital collaboration, and establishing training standards for traditional medicine physicians. During the COVID-19 pandemic, he led faculty and student teams to support national response efforts. As a respected leader, he continues to shape the university's strategic development and promote research and training in traditional medicine.

12. 李汪



专家简介：李汪，中国中医科学院中医基础理论研究所，副研究员。主要从事针灸的神经生物学机制，主持国家自然科学基金、北京市自然科学基金等项目，参与完成国家重点研发计划等多项，副主编著作 2 部，发表核心/SCI 论文 20 余篇。

Profile of the Expert: Li Wang, Associate Research Professor, Institute of Basic Theory for Chinese Medicine, China Academy of Chinese Medical Sciences. Research focuses on the neurobiological mechanisms of acupuncture. She has led several research projects supported by the National Natural Science Foundation of China and Beijing Natural Science Foundation, and participated in National Key R&D Programs. Additionally, she has co-compiled two scholarly monographs and published more than twenty articles in core journals and SCI-indexed publications.

发言题目：任脉经穴双侧神经支配的科学基础研究

Topic: Scientific Basis of Bilateral Innervation of Ren Meridian Acupoints

13. 惠建荣



惠建荣，教授/副主任医师，博士研究生导师。调阳健脑美容抗衰技术创始人，全国中医药创新骨干人才。兼任陕西省针灸学会针灸美容抗衰专业委员会主任委员，中国针灸学会面针专业委员会副主任委员等。常年专注于中医针灸美容抗衰的基础与临床研究。擅长中医针灸美容抗衰塑形及穴位埋线减重降脂，且具有丰富的经验。

Hui Jianrong, Professor, Associate Chief Physician, Doctoral Supervisor. Founder of the Tiaoyang Jiannao Facial Rejuvenation Acupuncture. National Key Innovative Talent of Traditional Chinese Medicine. She serves as Chairperson of the Acupuncture Beauty and Anti-Aging Committee under Shaanxi Acupuncture Association, and Vice Chairperson of the Facial

Acupuncture Committee under China Association of Acupuncture-Moxibustion. She has long been engaged in basic and clinical research on traditional Chinese acupuncture for beauty and anti-aging. She specializes in TCM acupuncture for cosmetic reshaping and anti-aging, as well as acupoint catgut embedding for weight loss and lipid reduction with abundant clinical experience.

发言题目：调阳健脑美容抗衰技术分享及应用

Topic: The application and sharing of acupuncture technique for regulating yang, strengthening brain, beautifying and anti-aging

14. 靳云



专家简介：靳云，中国，首都医科大学附属复兴医院主任医师，本科学历。早年长期从事西医大外科临床工作，深耕骨科、普通外科、泌尿外科、胸外科、神经外科等多外科领域，具备全面、扎实的西医解剖与外科临床功底。近十余年来专注深耕中医经典与纯针灸临床研究，系统研读《素问》《灵枢》《伤寒论》《金匱要略》及温病学等中医典籍，坚持纯毫针绿色诊疗，不使用中西药物及外用膏药。区别于传统侧重骨骼病变的诊疗思路，重点研究肌肉、肌腱筋结病变致病机理，通过毫针松解筋结、恢复肌群自然张力，从而矫正脊柱形变、解除神经压迫，对颈椎病、腰椎间盘突出等脊柱疾病疗效显著。同时依托中医经典理论不断拓宽纯针灸治疗范畴，在失眠、抑郁症、前列腺增生、漏尿等多种疑难病症的纯针灸规范化治疗方面，形成独特、成熟的临床诊疗体系。**Profile of the Expert:** Jin Yun (China) is a chief physician at Fuxing Hospital Affiliated to Capital Medical University, with a bachelor's degree. In the early years of his career, he engaged in general surgery clinical work, accumulating solid clinical experience in

orthopedics, general surgery, urology, thoracic surgery and neurosurgery, with a comprehensive and rigorous understanding of human anatomy and surgical pathology. Over the past decade, he has been fully dedicated to the classical theoretical research and clinical practice of pure acupuncture. He systematically studies classical Chinese medical works including Suwen, Lingshu, Treatise on Febrile Diseases, Synopsis of Prescriptions of the Golden Chamber and Warm Disease Theory. He strictly adheres to pure filiform needle therapy without any oral or external medicine. Different from the conventional diagnosis and treatment focusing on skeletal lesions, his core research focuses on the pathological changes of muscular and tendinous nodules. By releasing soft tissue nodules and restoring normal muscle tension with pure acupuncture, spinal deformities and nerve compression can be corrected fundamentally, achieving remarkable clinical effects on cervical spondylosis and lumbar disc herniation. Based on traditional Chinese medical classics, he has continuously expanded the application scope of pure acupuncture, and established a unique and standardized pure acupuncture treatment system for intractable diseases such as insomnia, depression, benign prostatic hyperplasia and urinary leakage.

讲座题目：纯针灸松解筋结矫正脊柱病变及拓展疑难病临床应用

Topic: Pure Acupuncture Release of Tendon Nodules for Spinal Deformity Correction and Clinical Application in Intractable Diseases

15. 邓汉文



邓汉文教授，博士，澳华中医学学会副会长，学术部主任，世中联脉象研究、世针联对外工作委员会常务理事，澳洲西

悉尼大学中医系客座讲师及临床指导老师。邓汉文教授毕业于广州、福建中医药大学。具有海内外临床和教学经验。

Vice President & Academic Director, NSW Association of Chinese Medicine. Executive Council Member of Pulse Manifestation Committee of WFCMS; Foreign Affairs Working Committee of WFAS. Guest Lecturer, School of TCM, UWS, Australia. Dr. Daniel Deng graduated from Guangzhou and Fujian University of Traditional Chinese Medicine. He has extensive clinical and teaching experience both in China and internationally.

16. 吴军尚



专家简介：吴军尚，博士，广东省中医院，兼任世针联中医筋骨针法传承委员会副主任委员，中华中医药学会国际针法与经典名方论坛专家委员会副秘书长。参与编写大学教材 3 部，医学著作十余部，发表学术论文十余篇。荣获国家级奖项三项，专利 5 项。多次到俄罗斯、法国、意大利、瑞典、匈牙利等国家进行专家讲座和义诊活动。擅长应用针灸、筋骨针法、伤寒六经针法，经方并用，治疗中风后遗症、筋骨伤病、慢性疼痛病与临床疑难病等，疗效突出。

Profile of the Expert: Wu Junshang, Ph.D., is affiliated with Guangdong Provincial Hospital of Traditional Chinese Medicine. He concurrently serves as Vice Chairman of the Inheritance Committee for Traditional Chinese Medicine Musculoskeletal Acupuncture Techniques under the World Federation of Acupuncture Societies and Deputy Secretary-General of the Expert Committee of the International Forum on Acupuncture Techniques and Classic Formulas of the China Association

of Chinese Medicine. Specializing in applied acupuncture, musculoskeletal acupuncture techniques, and Shanghan Six Meridian acupuncture techniques, he integrates classical formulas to treat post-stroke sequelae, musculoskeletal injuries, chronic pain disorders, and clinically challenging conditions, demonstrating outstanding therapeutic efficacy.

Has contributed to the compilation of three university textbooks and over ten medical monographs, published more than ten academic papers. Has received three national awards and holds five patents. Has conducted multiple expert lectures and free medical consultations in countries including Russia, France, Italy, Sweden, and Hungary.

讲座题目：中医筋骨针法任脉经筋治疗临床疑难病。

Topic: Traditional Chinese Medicine Bone and Muscle Acupuncture Technique for Treating Clinically Complex Diseases Affecting the Conception Vessel Meridian.

17. 王宣权



专家简介：王宣权，中国台湾，北京中医药大学临床医学硕士，主治医师，瑞士中医药大学博士生。现任世界针灸学会联合会筋骨针法传承委员会委员、中华中医药学会国际针法经方专家委员会委员；发表论文 12 篇，参编专著 3 部。临床擅长以筋骨针法、六经针法配合经方，治疗慢性筋骨疼痛、颈椎病、肩周炎、膝关节炎、月经不调、不孕不育、甲

状腺疾病、糖尿病、失眠、银屑病、湿疹、脾胃病等。

Expert Profile: Dr. Wang HsuanChuan, Taiwan. Holds a Master's degree in Clinical Medicine from Beijing University of Chinese Medicine, and is currently an Attending Physician and PhD student at the Swiss University of Traditional Chinese Medicine. Serves as a Committee Member of the Musculoskeletal Acupuncture Inheritance Committee under the World Federation of Acupuncture-Moxibustion Societies (WFAS), and a Committee Member of the International Acupuncture Techniques and Classical Formulas Expert Committee under the China Association of Chinese Medicine (CACM). Has published 12 academic papers and co-authored 3 books. Clinically specializes in combining musculoskeletal acupuncture and Six-Meridian acupuncture with classical herbal formulas to treat chronic musculoskeletal pain, cervical spondylosis, frozen shoulder, knee osteoarthritis, menstrual irregularities, infertility, thyroid disorders, diabetes, insomnia, psoriasis, eczema, spleen-stomach disorders, and other conditions.

讲座题目：吴氏中医六经针法经方应用治疗颈椎病

Topic: Wu's Traditional Chinese Medicine Six Meridian Acupuncture Techniques and Their Application in Treating Cervical Spondylosis



专家简介：风美茵博士,女，1965 年生于中国香港，是香港注册中医师，现任国际古琴养生学会荣誉会长、北京健乐音健康科技科技有限公司董事长。风博士于 2013 年获中国中医科学院医学博士学位，专攻心身医学，博士论文重点研究“中医古琴音乐心理治疗法”的临床应用。凭借出色的英语能力，她积极推动国际学术交流，曾多次受邀在中国内地、港澳台地区以及瑞士、西班牙等地的国际会议上，发表关于古琴疗愈方法的主旨演讲与专题讲座。风博士学术成果丰硕，已用中、英、德、法四国语言发表学术论文 16 篇。其专业实践涵盖古琴教学、身心健康讲座，并担任“古琴音乐心身三维助眠椅”授权合作项目的咨询专家。

Expert Profile: Dr. FENG Meiying, a female native of Hong Kong (born 1965), is a registered Chinese medicine practitioner in Hong Kong. She currently serves as Honorary President of the International Guqin Health Preservation Society and Chairman of Beijing Jianle Yin Health Technology Co., Ltd.

Dr. Feng received her M.D. degree from the China Academy of Chinese Medical Sciences in 2013, specializing in psychosomatic medicine. Her doctoral dissertation focused on the clinical application of "Traditional Chinese Medicine Guqin Music Psychotherapy."

With her excellent command of English, she has actively promoted international academic exchanges. She has been invited to deliver keynote speeches and special lectures on

Guqin healing methods at numerous international conferences in Mainland China, Hong Kong, Macao and Taiwan, as well as in Switzerland, Spain, and other countries.

Dr. Feng has achieved prolific academic outcomes, having published 16 academic papers in four languages: Chinese, English, German, and French. Her professional practice encompasses Guqin instruction and 身心健康 (mental and physical health) lectures. She also serves as a consulting expert for the authorized cooperative project of the "Three-Dimensional Guqin Music Psychosomatic Sleep-Assisting Chair."

19. 王俊强

王俊强，中医全科医学专家、肛肠病学专家，唐代医学家王焘后人。国家卫健委“十四五”全国重点课题负责人，全国卫生健康技术传承导师。独创“微型锋针刀”与“象数陨石导引排痰灸”技术体系，拥有多项国家专利，主导制定国际标准。被授予“中医药国际形象大使”荣誉称号，致力于将中医智慧服务于全人类身心健康。

Prof. Wang Junqiang, TCM general practice and proctology specialist, descendant of Tang Dynasty medical expert Wang Tao. Principal Investigator of National Health Commission "14th Five-Year" Key Research Project, Heritage Mentor of National Health Technology Program. Originator of "Micro Feng's Needle-Knife" and "Xiangshu Yinshi Daoyin Phlegm-Expelling Moxibustion" technology systems, holder of multiple national patents, leading international standard development. Awarded "TCM International Image Ambassador" honorary title, dedicated to serving global health with TCM wisdom.